
انرژی4روزنامه اخبار صنعت   سه شنبه 25 مرداد 1401     شماره  1950
 وزير نفت:30 هزار نيروي ايثارگر 

در وزارت نفت استخدام رسمي شدند
وزير نفت از استخدام رسمي بيش از 30 هزار نيروي ايثارگر 
در حاشيه  اوجي  داد.جواد  نفت طي سال گذشته خبر  وزارت  در 
نيروهاي  جذب  موضوع  با  مجلس  اجتماعي  کميسيون  نشست 
بومي در وزارت نفت اظهار کرد: تعدادي از نمايندگان مجلس در 
خصوص جذب نيروي بومي در مناطق عملياتي کشور و همچنين 
جذب ايثارگران در اين وزارت خانه سؤالاتي داشتند.وي افزود: سال 
گذشته بيش از 30 هزار ايثارگر را جذب رسمي کرديم.وزير نفت 
شروع  خوبي  روند  نيز  بومي  نيروي هاي  جذب  درباره  شد:  يادآور 
شده و به همه مديران اين وزارت خانه توصيه کرده ايم اولويت با 
جذب نيروي ها بومي هر استان باشد؛ حتي در قراردادهاي ارکان 
ثالث نيز بايد اولويت به افراد بوي هر استان داده شود.وي درباره 
هم  استان ها  بومي  نيروهاي  به  عملياتي  بخش هاي  مديران  تغيير 
بيان کرد: توصيه شده تا حداکثر ممکن از نيروهاي بومي هر استان 

براي بخش هاي مديريتي استفاده شود.

تکذيب کاهش توليد فرآورده هاي نفتي در کشور
با  نفت  پالايش  صنعت  کارفرمايي  انجمن صنفي  دبيرکل 
گفت:  جاري،  سال  در  نفتي  فرآورده هاي  توليد  کاهش  تکذيب 
بنزين باکيفيت در پالايشگاه هاي کشور با استانداردهاي يورو4 و 5 
 توليد مي شود و بنزيني از پتروشيمي ها در صنعت پالايش دريافت 

نمي کنيم.
اينکه  به  اشاره  با  نشستي خبري  در  ديروز  عاشوري«  »ناصر 
9 پالايشگاه عضو اين انجمن هستند، افزود: به جز پالايشگاه آبادان 
پالايش  صنعت  کارفرمايي  صنفي  انجمن  عضو  پالايشگاه ها  ساير 

نفت هستند.
وي ادامه داد: اين انجمن مصوباتي در خصوص سياستگذاري 

ها و ارائه خدمات دارد.
عاشوري با اشاره به اينکه عرضه کالاهاي ويژه در بورس براي 
ايجاد وحدت رويه نرخ ها مشخص است، گفت: کم فروشي، گران 
فروشي و دامپينگ ممنوع است و همه پالايشگاه ها مقيد به اجرا 

هستند تا بازار دچار مشکل نشود.
وي تاکيد کرد: وظيفه اصلي اين 10 شرکت، توليد 6 محصول 

اصلي مانند بنزين و گازوييل و 41 فرآورده ديگر است.
با بيان  دبيرکل انجمن صنفي کارفرمايي صنعت پالايش نفت 
اينکه در طول سال برخي پالايشگاه ها بايد اورهال شوند، افزود: با 

برنامه ريزي پالايش و پخش اين کار انجام مي شود.
وي ادامه داد: سياست اين انجمن حمايت از طرح هاي توسعه 
اي است که نظام، دولت و مجلس دنبال ان هستند از جمله تاسيس 

پتروپالايشگاه هاي جديد بايد انجام شود.
پتروپالايشگاه  از  بعد حمايت  به  عاشوري گفت: در سال 99 
انجمن  عضو  دارند  خام  نفت  و  ميعانات  خوراک  که  کوچک  هاي 
نيز  تعدادي  و  هستند  عضو  پتروپالايشگاه  سه  اکنون  و  اند  شده 

درخواست داده اند.
وي، اولويت بعدي را حمايت از شرکت هاي دانش بنيان عنوان 
رياست  معاون  با  گردهمايي  آينده يک  هاي  ماه  در  افزود:  و  کرد 
جمهوري برگزار خواهيم کرد و جايگاه شرکت هاي پالايشي و نقش 

و حمايت آنها از شرکت هاي دانش بنيان مشخص خواهدشد.
تعويض  را  قطعه  هزار  اورهال 25  هر  در  داد:  ادامه  عاشوري 
مي کنيم که 75 درصد اين قطعات از داخل کشور تامين مي شود.

وي با اشاره به اينکه در تلاشيم تا 25 درصد باقي مانده را از 
انبوه و صادرات  توليد  به  تامين کنيم و  بنيان  شرکت هاي دانش 
اخير  هاي  سال  در  و  داشته  وجود  سياست  اين  گفت:  برسيم، 

استفاده از توليدات شرکت هاي دانش بنيان تقويت شده است.
تاکيد  نفت  پالايش  صنعت  کارفرمايي  انجمن صنفي  دبيرکل 
کرد: شرکت هاي پالايشگاهي براي حمايت از شرکت هاي دانش 

بنيان خريد نقدي و ثبت سفارش خواهند داشت.
وي گفت: دريافت خوراک پالايشگاه ها کاهش نداشته، اما در 

تنوع توليد تغييراتي انجام مي شود.
لوبکات در کشور ساليانه 2  توليد  اينکه  به  اشاره  با  عاشوري 
ميليون تن است، افزود: بنابراين امکان ذخيره سازي طولاني مدت 

وجود ندارد و اين تنوع توليد براي مديريت انبارها است.
وي ادامه داد: در سال 1401 هيچ کاهش توليد فراورده نداريم 
و ظرفيت پالايشگاه ها 2.2 ميليون تن است و پالايشگاه ها با همه 

ظرفيت کار مي کنند.
اين مقام صنفي، توليد روزانه بنزين را 90 تا 100 ميليون ليتر 

دانست و گفت: توليد گازوييل نيز 100 ميليون ليتر در روز است.
وي با تاکيد بر اينکه همه پالايشگاه ها افزايش کيفيت را در 
دست اقدام دارند، افزود: چند پالايشگاه نيز به دنبال امضاي قرارداد 

هستند و 70 درصد پروژه ها به بهره برداري رسيده است.
ادامه  نفت  پالايش  صنعت  کارفرمايي  انجمن صنفي  دبيرکل 
است  موظف  دولت  ها  ميني ريفاينري  خوراک  تامين  براي  داد: 

خوراک مورد نياز را تامين کند.
وي گفت: دريافت بنزين پيروليز را از پتروشيمي ها تکذيب 
با  کيفيت  با  بنزين  ندارد،  پالايش  با صنعت  ارتباطي  و  کنيم  مي 
استانداردهاي يورو4 و 5 توليد مي شود و بنزيني از پتروشيمي ها 

دريافت نمي کنيم.  

وزير نيرو گفت: در بخش خانگي حدود 40 درصد مصرف کنندگان نسبت به 
سال قبل صرفه جويي کردند و حدود 11 ميليون مشترک تا تيرماه به طور متوسط 

250 ميليارد تومان پاداش دريافت کردند.
علي اکبر محرابيان ديروز در نشستي خبري با اشاره به اهداي پاداش خوش 
مصرفي به مشترکان خانگي، اظهار کرد: به مردم قول داده بودم، کساني که زير 
الگو مصرف مي کنند، در ازاي صرفه جويي مشمول پاداش شوند؛ در اين راستا 
براي مشترکان به ازاي هر کيلووات ساعت صرفه جويي پنج برابر پاداش لحاظ شد.
برخي مشمول  پاداش،  برخي مشترکان مشمول  ميان  اين  در  افزود:  وي 

قبوض رايگان و برخي نيز بستانکار شدند.
وزير نيرو با بيان اينکه در حال حاضر در پيک مصرف قرار داريم، اظهار کرد: 
سال گذشته به گونه اي پشت سر گذاشته شد که حداقل 15 هزار مگاوات ناترازي 
توليد داشتيم و رشد مصرف برق نيز به صورت سالانه حدود 4.5 درصد افزايش 
مي يابد و پيش بيني مي شد که امسال نيز ميزان ناترازي با توجه به اين رشد 

مصرف افزايش يابد و به حدود 20 هزار مگاوات برسد.
و  پيش بيني مي کرديم شاهد خاموشي هاي وسيع  که  افزود: هرچند  وي 
مشکلات فراوان باشيم اما تاکنون توانستيم تابستان را بدون خاموشي برنامه ريزي 
شده پشت سر بگذاريم و اين در حاليست که تابستان گرمي را نيز پيش رو داريم. 
امروز متوسط وزني دماي کشور 38 درجه سانتيگراد است که نسبت به سال قبل 

1.1 درجه افزايش يافته است.
او افزود: هر يک درجه افزايش گرما حدود 1500 مگاوات به ميزان مصرف 
اضافه مي کند. اگر 1000 مگاوات ظرفيت ايجاد کنيم، درنهايت مي توانيم از 600 تا 
650 مگاوات آن بهره ببريم. لذا به ازاي يک درجه افزايش دما بايد 2500 مگاوات 

نيروگاه جديد احداث شود.
وزير نيرو با بيان اينکه در برخي از نقاط کشور چهار تا پنج درجه رشد دما را 
شاهد بوده ايم تاکيد کرد: در برخي از شهرها امسال رکورد درجه حرارت زده شد و 
شاهد دماي 54 درجه و بيشتر از آن نيز بوديم اما در اين شرايط توانستيم مديريت 

تامين برق را داشته باشيم.
او با اشاره به رشد سالانه مصرف برق در کشور، گفت: امسال علي رغم صرفه 
جويي هايي که صورت گرفت، رشد مصرف از سال هاي قبل که معادل 4.5 درصد 
بود پيشي گرفت و به عدد 4.85 درصد رسيد. هر چند که اين مسئله موجب 
خوشحالي است. چرا که افزايش توليد را نشان مي دهد اما تامين برق را با مشکلاتي 

مواجه کرد. با اين حال از پس آن برآمديم.
محرابيان با بيان اينکه از سال گذشته تا به امروز يک ميليون کنتور برق اضافه 
شده است، تاکيد کرد: در تابستان امسال ميزان تقاضا 69 هزار و 278 مگاوات 

بود که نسبت به تقاضاي انرژي در سال گذشته 2200 مگاوات بيشتر بوده است.
وي با بيان اينکه امسال همکاران صنعت برق در دو جبهه تامين و توزيع و 
مقابله با سيلاب مستقر شدند، گفت: 21 استان کشور درگير سيلاب شدند و در 
شرايطي که درگير تامين برق پايدار تابستان بوديم، توانستيم خسارات وارده به 

شبکه هاي انتقال و توزيع برق را نيز برطرف کنيم.
به گفته وزير نيرو در برخي از نقاط حادثه ديده همچون فيروزکوه شاهد 
قطعي هاي گسترده بوديم که آن هم در کمتر از 10 ساعت برطرف و شبکه برق 

پايدار شد.
او با اشاره به اقدامات صورت گرفته براي مديريت مصرف و تامين برق، گفت: 
يک برنامه شامل 100 اقدام را تدوين کرديم و آن را به عنوان سند همکاري و 
ميثاق ما با صنعت برق مورد توجه قرار داديم. از جمله مهمترين محورهاي اين 
برنامه افزايش ظرفيت توليد برق کشور بود و بر اساس آن مقرر شد که در طول 
يک سال 6000 مگاوات ظرفيت توليد برق کشور افزايش يابد. اين در حاليست 
که عملکرد دولت هاي يازدهم و دوازدهم افزايش ظرفيت 2067 مگاوات در سال 

بوده است.
محرابيان افزود: بر اساس برنامه ريزي صورت گرفته مقرر شد حدود 5000 
مگاوات را راه اندازي و 1000 مگاوات ديگر را با استفاده از فناوري هاي جديد و 
تاکنون 4200 مگاوات وارد مدار شده و  ايجاد کنيم.  بنيان  شرکت هاي دانش 
1800 مگاوات ديگر نيز در مرحله بهره برداري قرار دارد و اميدواريم که اين 3000 

مگاوات تا پايان قول يکساله وارد مدار شود.
ظرفيت  افزايش  را  نيرو  وزارت  تاکيد  مورد  برنامه هاي  از  ديگر  يکي  وي 
نيروگاه هاي موجود اعلام کرد و افزود: متاسفانه عمر تجهيزات انتقال بالاست. به 
همين دليل برخي از طرح هاي در حوزه خط، انتقال و پست به عنوان طرح هاي 
اضطراري مورد توجه قرار گرفتند تا بتوانيم از ظرفيت توليد حداکثر استفاده را 

داشته باشيم. نوسازي شبکه، تکميل خطوط و پست ها را در دست اجرا داريم.
او با اشاره به اقدامات انجام شده در حوزه مديريت مصرف نيز طبق برنامه 
ريزي هاي صورت گرفته در بحث خانگي هيچگونه خاموشي اعمال نشد و در بخش 
ادارات نيز با پيگيري هاي صورت گرفته شاهد 30 درصد کاهش مصرف بوديم. در 
حوزه صنعت نيز بايد گفت که با همکاري صنايع گام هاي خوبي را در اين حوزه 

برداشتيم.
 محرابيان با بيان اينکه در کشور 630 هزار واحد توليدي و توليدي صنعتي 
وجود دارد که از اين تعداد 580 هزار واحد برق خود را از طريق فيدرهاي شهري 
و خانگي تامين مي کنند، تصريح کرد: هيچ محدوديتي براي اين واحدهاي خرد 
و کوچک اعمال نشد و براي 50 هزار واحد نيز تقاضا کرديم که روز تعطيل خود 
را توزيع کنند؛ بدين معنا که تنها روز جمعه به عنوان روز تعطيل شناخته نشود 
و اين روز براي صنايع متفاوت باشد. در اين روز نيز 12 ساعت اعمال محدوديت 

داشتيم، به گونه اي که لطمه اي به توليد وارد نشود.
وي افزود: اجراي اين طرح تا امروز تداوم داشته است. براي صنايع انرژي بر 
نيز که حدود 400 واحد را شامل مي شوند و 30 تا 40 واحد از آن مصرف قابل 
توجهي داشتند، برنامه هاي مديريتي را تدوين کرديم و در نهايت بايد گفت که 
انرژي تامين شده براي صنايع نه تنها 11 درصد نسبت به سال قبل افزايش يافته 

بلکه اين عدد در بسياري از صنايع بسيار بالاتر نيز بوده است.
وزير نيرو با اشاره به يکي از سياست هاي دولت براي توسعه روابط در حوزه 
انرژي با کشورهاي همجوار خاطرنشان کرد: در طول يکسال گذشته اقدامات بسيار 
خوبي با کشورهاي همسايه به منظور استفاده از ظرفيت هاي خودمان انجام داديم 

و توانستيم از حداکثر ظرفيت بهره ببريم.
او با اشاره به اقدامات صورت گرفته در حوزه صنعت آب نيز گفت: ايران در 
يک اقليم خشک و نيمه خشک قرار دارد. در شرايط عالي و نرمال متوسط بارش ها 
250 ميليمتر است اما امسال حدود 202 ميليمتر بارش داشتيم که 17 درصد 
نسبت به شرايط نرمال کمتر است. با اين توضيح که بخش قابل توجهي از بارش ها 

در برخي نقاط اتفاق افتاد.
وي با بيان اينکه در سنوات 52 ساله تقريبا سال ها را يک سوم خشک، يک 
سوم تر و يک سوم نرمال تقسيم مي کنند، گفت: در 15 سال گذشته شرايط 
متفاوت بوده، به گونه اي که يک دوم سال ها خشک، يک پنجم نرمال و يک سوم تر 
بوده است. در اين بين سرانه آب تجديدپذير در طي 50 سال گذشته حدود 3500 

متر مکعب بوده که امسال اين عدد 1200 متر مکعب بوده است.
او با بيان اينکه علت اين موضوع رشد جمعيت و کاهش بارندگي ها بوده است، 
تاکيد کرد: دو سياست را براي سر و سامان دادن به اين مسئله در دستور کار قرار 
داديم؛ توسعه و تکميل طرح هاي نيمه تمام در مديريت و افزايش بهره وري آن در 
دستور کار قرار گرفته اند. در حال حاضر 90 درصد آن در بخش کشاورزي مصرف 
مي شود که اگر پنج درصد بهره وري در اين حوزه صورت بگيرد مي توانيم بسياري 

از مشکلات را برطرف کنيم.
وزير نيرو همچنين با اشاره به اقدامات صورت گرفته براي کاهش تلفات آب 
افزود: اصلاح شبکه نيازمند سرمايه گذاري عظيمي است که در بودجه گنجانده 
از محل تخصيص آن امکان سرمايه گذاري به وجود مي آيد. در حوزه  شده و 
طرح هاي نيمه تمام نيز اولويت بندي صورت گرفته و اعتباراتي را به اين بخش 
تخصيص داده ايم. در اين بين خيلي از اين طرح ها به بهره برداري رسيده و در 
مرحله بهره برداري قرار دارد اما در مجموع براي تمام اين طرح ها برنامه زمانبندي 

تعيين شده است.
محرابيان درباره جهاد آبرساني و طرح هاي وزارت نيرو در اين حوزه خاطر 

نشان کرد: براي آبرساني به 10 هزار روستا برنامه ريزي لازم صورت گرفته، اين 
طرح ها شناسايي شدند و در دست اجرا قرار دارد که پيشرفت هاي قابل ملاحظه اي 

نيز در آنها ديده مي شود.
وي با اشاره به اقدامات و برنامه هاي انجام شده در حوزه طرح احياء و تعادل 
بخشي گفت: هر چند که اين طرح نتوانسته به نقطه پايان برسد اما نمي توان اين 
طرح را شکست خورده عنوان کرد. چرا که اگر اين طرح اجرا نمي شد، ميزان 
کسري مخازن و کمبود آب هاي زيرزميني بسيار افزايش مي يافت. با اين حال 
طرح احيا و تعادل بخشي نيازمند اصلاحاتي است که متناسب با شرايط، روش ها 

و فناوري ها مي بايست مورد بازنگري قرار بگيرد.
او افزود: مهمترين ضعف طرح احياء و تعادل بخشي عدم استفاده از مشارکت 
مردمي در اين طرح هاست. اگر مردم در اين طرح ها مشارکت کنند، قطعا شاهد 

اثرات مثبت آن خواهيم بود.
وزير نيرو با اشاره به استفاده از ظرفيت هاي بورس انرژي در صنعت برق، 
گفت: حرکت هاي بسيار خوبي در اين حوزه آغاز شده، در چارچوب يک تيم 
حرفه اي نتايج خوبي را به دست آورده ايم و معتقديم که برق مانند بقيه کالاها در 
بورس عرضه شود اما بايد تابلوهاي متعددي داشته باشد. اميدواريم اگر تمهيدات 
لازم حاصل شود، در نيمه دوم سال بتوانيم بخش قابل توجهي برق را از طريق 

بورس انرژي عرضه کنيم.
وي با اشاره به آخرين وضعيت آبرساني به استان خوزستان و طرح غدير 
گفت: در استان خوزستان چند طرح آبرساني را داريم که يکي از اين طرح ها 
غدير است که با دو مشکل اساسي، کميت و کيفيت آب روبرو بود. در شهرهاي 
جنوبي آب کافي نمي رسد که در اين سال ها نيز شاهد آن بوديم. به همين دليل با 
طرح هاي اضطراري مسئله را حل کرديم. موضوع دوم تامين آب از کرخه يا کارون 
بود که باعث مي شد آب با کيفيت وجود نداشته باشد. در اين سال ها طرح هايي 
مطرح شد؛ طرحي را که مصوب کرديم موجب مي شود که کميت آب تا 25 سال 
تضمين شود و کيفيت آب نيز به سد دز برسد که بالاترين کيفيت آب سدهاي 

کشور است. همچنين در حداقل ممکن زمان اجرا خواهد شد.
او با بيان اينکه اين طرح در مراحل پاياني قرار دارد و 4.7 ميليون نفر را 
پاسخگو خواهد بود، اظهار کرد: اميدواريم در هفته هاي آينده اين طرح به بهره 
پايان  به  اين طرح در خوزستان موضوع آب شرب  اجراي  با  اما  برسد  برداري 
نمي رسد چرا که در شرق و جنوب شرق استان نيز طرح هايي را در دست اجرا 

داريم که جزو طرح هاي اولويت دار وزارت نيرو به حساب مي آيد.
محرابيان با اشاره به سياست وزارت نيرو براي تعرفه گذاري آب و برق، تاکيد 
کرد: بر اساس قانون بودجه 1400 تا 1401 مشترکاني که ميزان مصرف آنها خارج 
از الگو باشد، نبايد از يارانه بهره مند شوند و قيمت تمام شده را بپردازند. 80 درصد 
جامعه الگو را رعايت مي کنند و بر اساس اين نگاه آئين نامه اي را به دولت برديم و 
تصويب شد که در نيمه دوم نيز اقدام کرديم تا مراحل کميسيون و تصويب انجام 

شود که اجراي آن به دي ماه و اوايل بهمن ماه موکول شد.
وي افزود: بر اساس اين نگاه و آئين نامه هيچ گونه رشد قيمت آب و برق 
صورت نگرفت و قيمت ها مانند سال قبل اعمال شد و حتي به افرادي که صرفه 
جويي نيز کردند، پاداش تعلق گرفت اما براي مشترکاني که بالاي الگو مصرف 

داشتند تعرفه پلکاني هدفگذاري شد.
و  شده  تعيين  پيشنهادي  آئين نامه  بودجه 1401  براي  اينکه  بيان  با  او 
اصلاحاتي در حال انجام است که مصوب خواهد شد، خاطر نشان کرد: نگاه کلي 
اين است که دست پرمصرف ها در جيب کم مصرف ها نباشد، بطور مثال يکي 
ناحق مصرف  به  فعلي  اين است که در شرايط  از اصلاحيه هاي صورت گرفته 
سفارتخانه هاي خارجي بسيار ارزان لحاظ شده و با توجه به اينکه برخي از آنها 
مصارف عجيب و غريبي دارند، اين موضوع بايد اصلاح و قيمت تمام شده از آنها 

اخذ شود.
وي با اشاره به اقدامات انجام شده و سياست وزارت نيرو براي برداشت از 
آب هاي ژرف، گفت: نبايد در اين حوزه افراط و تفريط داشته باشيم و بايد با يک 
نگاه مثبت بر واقعيت نوع مصارف خود را بشناسيم. استحصال آب ژرف براي 
منطقه سيستان براي آب شرب و بهداشتي به عنوان اولين پروژه اجرايي در دستور 
کار قرار دارد. در کنار آن نيز مطالعات لازم در حال انجام است و به موضوع محيط 

زيست نيز به عنوان يک اصل و بنا نگاه مي کنيم.
اما نگاه  وزير نيرو تصريح کرد: آب هاي ژرف مورد تاييد وزارت نيرو بوده 
استراتژيک به آن نداريم و با حفظ مسائل محيط زيستي کارهاي مطالعاتي در اين 

حوزه را پيش خواهيم برد.

وزير نيرو اعلام کرد؛

پاداش 250 ميليارد توماني به مشترکان خانگي

اخبار

نشست بررسي ورودي خطوط جديد آب به پتروشيمي بندرامام و اصلاح 
شبکه آبرساني و فاضلاب شهرستان بندرماهشهر با حضور حبيب آقاجري نماينده 
بندرماهشهر و بندرامام خميني)ره( در مجلس، محمدرضا کرمي نژاد مديرعامل 
امام  بندر  پتروشيمي  مديرعامل  انصاري نيک  سپهدار  و  خوزستان  آبفا  شرکت 
برگزار شد. جلسه اي در خصوص بررسي احداث خطوط آب جديد به مجتمع 
و همچنين انعقاد تفاهم نامه به جهت تکميل تصفيه خانه فاضلاب بندر ماهشهر و 
بندرامام خميني )ره( ميان حضور حبيب آقاجري نماينده مجلس شوراي اسلامي 
و محمدرضا کرمي نژاد مديرعامل شرکت آبفا خوزستان با سپهدار انصاري نيک 

مديرعامل پتروشيمي بندرامام و ديگر مديران شرکت برگزار شد.
در آغاز نشست انصاري نيک ضمن خير مقدم به حاضرين در جلسه ، اظهار 
انجام  به جزء  اجتماعي  نهاد  يک  بعنوان  بندرامام  پتروشيمي  رويکرد   : داشت 
ماموريت توليدي و اقتصادي ، گام برداشتن در راستاي ايفاي نقش مسئوليت هاي 
اجتماعي است و همچون دهه هاي گذشته ما در تلاش هستيم اين مسئله را پر 
بار تر و موثرتر از گذشته دنبال کنيم و در همين راستا اين نشست جهت تعامل با 

منطقه در حوزه مسئوليت هاي اجتماعي برگزار شده است.
انصاري نيک تامين آب را يک موضوع استراتژيک عنوان کرد و گفت: مسئله 
تامين آب يکي از بخش هاي اصلي توليد محسوب مي شود و اکنون آب جبراني 
پتروشيمي بندرامام به ميزان 70 هزار مترمکعب در روز از رودخانه کارون تامين 

مي شود که براي بهبود سيستم تامين آب، يک تصفيه خانه بزرگ که در گذشته 
در مجتمع وجود داشت را توسعه داديم تا پساب صنعتي توليد شده با استاندارد 
محيط زيست تصفيه شود و بخشي از اين آب را به شبکه مصرفي اين مجتمع 

بازگرداني کنيم.
که  پروژه  اين  اميدواريم  کرد:  خاطرنشان  بندرامام  پتروشيمي  مديرعامل 
ارزشي در حدود 50 ميليون دلار دارد، تا پايان سال 1401 به بهره برداري برسد.

انصاري نيک تصريح کرد: سرمايه گذاري در حوزه آب از برنامه هاي اصلي 
پتروشيمي بندر امام است و يکي از اين اهداف، تامين آب صنعتي و شرب از 
طريق آب دريا است که در حال تحقيق و بررسي جنبه هاي اقتصادي آن هستيم.
وي افزود: مطابق با برنامه ريزي و هدف گذاري انجام شده، اميدواريم در فاز 
اول نمک زدايي و شيرين سازي آب دريا، 10 هزار متر مکعب در روز آب RO از 

دريا استحصال کنيم.
بندر  فاضلاب  تصفيه خانه هاي  به وضعيت  بندرامام  پتروشيمي  مديرعامل 
ماهشهر و بندرامام خميني)ره( اشاره کرد و گفت: وقتي از سرمايه گذاري شرکت 
بررسي  اين طرح، خواستار  از  استقبال  با  پيدا کرديم  اين حوزه اطلاع  آبفا در 

اطلاعات اين پروژه شديم و به همين دليل اين نشست تشکيل شد.
در ادامه نشست حبيب آقاجري نماينده مردم ماهشهر و بندرامام خميني 
)ره( در مجلس شوراي اسلامي اظهار داشت: مردم شهرستان بندرماهشهر در 

خصوص فاضلاب مشکلاتي دارند و فاضلاب شهر بندرماهشهر به صورت خام وارد 
خور ها مي شود که محيط زيست را آلوده مي کند.

وي ادامه داد: اگر اين طرح اجرايي شود، بخشي از آب مورد نياز صنعت از 
طريق تصفيه فاضلاب تامين شده و از آلوده کردن محيط زيست نيز جلوگيري 

مي شود.
عضو کميسيون انرژي مجلس با اشاره به وضعيت تصفيه خانه هاي فاضلاب 
بندرماهشهر و بندرامام خميني)ره(، اضافه کرد: در صورت تکميل، حجم آب به 
دست آمده از اين تصفيه خانه ها مقدار مناسبي است که اميدواريم با تفاهم بين 

صنعت و آبفا، از اين حجم آب استفاده موثري صورت گيرد.
آقاجري تاکيد کرد: اميدواريم اين اتفاق شروع بر تعامل صنعت با ادارات 

خدمات دهنده باشد تا مردم از اين ظرفيت  ها به نحو احسن استفاده کنند.
نماينده بندر ماهشهر در پايان گفت: اين طرح پيرو تاکيد دولت مردمي بر 
عدم تامين آب صنايع از رودخانه ها است و اميدواريم با تفاهم بين پتروشيمي بندر 

امام و شرکت آب و فاضلاب خوزستان اجرايي شود.
گفتني است، در پايان اين نشست مقرر شد کارشناسان و مديران پتروشيمي 
بندرامام  و  بندرماهشهر  فاضلاب  خانه هاي  تصفيه  احداث  محل  از  بندرامام 
خميني)ره( بازديد کنند و پس از بررسي ها مورد نظر ، تمهيدات لازم جهت تفاهم 

با آبفاي خوزستان و عملياتي شدن طرح ها را اجرايي نمايند.

با مشارکت پتروشيمي بندرامام؛

جلسه هم انديشي در راستاي بررسي تسريع در روند تکميل پروژه فاضلاب شهري ماهشهر برگزار شد


